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Slovo na úvod

„Tak si představte, že starosta obce nechce koupit minibus pro místní spolky. Je to hrozné. 
To dá přece rozum, jednak má svoje minibusy na podnikání a navíc to nevymyslel on, takže 
mají spolky smůlu, nic nebude!“

Tak takovéto jednoduché závěry dnes letí naší dědinou. Pro ty z vás, kteří jsou hloubavější 
a mají zájem o mé skutečné argumenty, si dovolím vše upřesnit v tomto Slovu na úvod.

Ano, starosta je proti pořízení a provozování obcí jakéhosi „spolkového minibusu“ (upřes-
ním dodávkový automobil do 3,5t pro přepravu až 9-ti osob včetně řidiče, případně i nákla-
du) za předpokladu, pokud nedokážeme zajistit bezpečné a ofi ciální provozování pro vlastníka 
vozu, jeho řidiče, spolky, cestující a to včetně dětí. 

Ano, starosta je proti, pokud si nedokážeme zdůvodnit potřebnost takovéhoto spolkového 
minibusu a zajistit jeho rozumné využívání v průběhu celého roku za rozumných pořizovacích 
a provozních nákladů a to „spravedlivě“ v rámci stávajícího dotačního spolkového systému jak 
pro obec, tak i pro jeho uživatele, tj. naše spolky.

Proto v  současné době intenzivně probíhá příprava a  vyhodnocování takovéhoto zámě-
ru na úrovni rady obce. Protože prvotní podnět vzešel z řady našich hasičů v rámci podnětů 
do rozpočtu obce na 2024, je k této činnosti přizván a zapojen i starosta hasičů Jarda Šuranský. 
Je tomu tak i díky tomu, že se hasiči přihlásili k zajištění celkové správy takovéhoto případného 
spolkového minibusu, za což jim i touto cestou za obec děkuji.

Momentálně tedy, i s našimi obecními odbornými „radílky“, řešíme např. jaké jsou k pro-
vozování nutné oprávnění či jiné „papírové“ povinnosti, jaké jsou možnosti pojištění tak, aby 
ani obec, ani řidič, ani spolky a samozřejmě ani cestující včetně dětí neměli obavu si do spolko-
vého minibusu sednout a v dnešním, kolikrát složitém silničním provozu, s patřičnou jistotou 
absolvovali svou přepravu dle svých potřeb. Řešíme samozřejmě i technickou a fi nanční oblast 
(např. značku vozu, zda nový vůz či jeho stáří + najeté km, možnosti našeho rozpočtu, případně 
možnost získání dotace s dopadem na pořizovací cenu), přemýšlíme, jak nabídku na spolkový 
minibus zařadit do stávajícího obecního dotačního systému pro naše spolky. A díváme se také, 
jak to dělají jiní z blízkého i vzdálenějšího okolí a vznesli jsme i dotaz např. na právní poradnu 
Svazu měst a obcí ČR, jehož jsme členem.

Vše chceme připravit v čase tak, aby snad již na letošním dubnovém zasedání mohlo za-
stupitelstvo rozhodnout o  fi nancování jako i  ostatních podmínkách provozování takovéhoto 
spolkového minibusu.

A za mne, pokud se nám nepodaří s výše uvedenými otázkami se úspěšně vypořádat, pak 
takovýto záměr na spolkový minibus nemohu podpořit a ruku pro něj nezvednu. To pardon! 
Potom bych navrhoval řešení tohoto problému se zajištěním přepravy pro aktivity našich spolků 
např. zvýšeným příspěvkem na úhradu cestovních náhrad jejich osobních automobilů, případ-
ně jiným bezpečným způsobem. 

A ještě si prosím neodpustím osobní upřesnění k „výkřiku“ ze začátku toho článku. Svými 
soukromými minibusy, pro které mám patřičná oprávnění k jejich provozování, až na výjimky, 
kdy mne naše spolky požádaly o řešení pro ně téměř „krizových“ situací, kdy jim např. „bouch-
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Z jednání zastupitelstva obce

la“ jiná, předem domluvená přeprava, pro naše spolky služby v oblasti přepravy osob nenabí-
zím. Spolky jsou totiž částečně placeny z našeho obecního rozpočtu, a to bych viděl jako velký 
nepřípustný střet zájmů.  

Pevně ovšem věřím, že se nám s výše uvedenými otázkami podaří zdárně vypořádat, a po-
kud bude následně vše schváleno zastupitelstvem, bude obecní spolkový minibus pořízen 
a doufám, že nám všem bude dobře sloužit …. 

Ing. Petr Kukla, starosta obce

V období prosinec 2023 až únor roku 2024 se konala dvě zasedání zastupitelstva obce 
Březolupy a to dne 13. 12. 2023 a 7. 2. 2024. Obě jednání zastupitelstva proběhla v zasedací 
místnosti na zámku. 

Zastupitelstvo schválilo 13. 12. 2023:
• souhlas s realizací projektu: Dětská skupina Březolupy-Modulární stavba u MŠ, v rámci pro-

gramu: Národní plán obnovy, Číslo výzvy: 31_22_045, Název výzvy: Budování kapacit dět-
ských skupin dle zákona č. 247/2014 Sb. o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině 
a o změně souvisejících zákonů – veřejný sektor, žádost o podporu předkládána pod hash 
kódem: 1Y32cLP, s plánovanými celkovými výdaji 35,0 mil Kč vč. DPH. Zastupitelstvo Obce 
Březolupy dále souhlasí se závazkem k předfi nancování tohoto jedno-etapového projektu 
v celé jeho výši, včetně nezpůsobilých výdajů, a to z vlastních zdrojů.

• navýšení měsíčních odměn pro neuvolněné zastupitele a členy výborů a komisí zaokrouhle-
ně o 10% a to od 01. 01. 2024

• aktualizaci Obecně závazných vyhlášek obce Březolupy o místních poplatcích (01 za obec-
ní systém odpadového hospodářství; 02 z  pobytu; 03 za  užívání veřejného prostranství;
04 ze psů) s účinností od 01. 01. 2024

• souhrn posledních rozpočtových změn (opatření) schválených radou obce – rozpočtové 
opatření č. 08/2023 a č. 09/2023

• uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene s ÚZSVM ve prospěch obce Březolupy na po-
zemku p.č. 3575/134 k.ú. Březolupy v rámci ukončené stavby „Březolupy – vodovodní řad 
III.-1“ dle GP č. 1455-22/2023 z 27.11.2023

• rozpočtové provizorium pro rok 2024
• změnu termínovaných vkladů z měsíčních na šestiměsíční
• zbudování dětského mini dopravního hřiště u MŠ s dotací z MAS DP.

A vzalo tohoto dne na vědomí:
• zprávu o činnosti rady od minulého veřejného zasedání.
• kontrolní zprávy fi nančního a kontrolního výboru zastupitelstva za rok 2023
• informace o stavu investičních resp. dotačních a projekčních akcí
• informace o Obec přátelská rodině (familyfriendlycommunity) a možnost zapojení se do projektu
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• předpokládaný termín dalšího veřejně přístupného zastupitelstva a to ve středu 07.02.2024 
a dále v dubnu 2024 

• návrhy, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a následně občanů
• seznámení se s rekapitulací usnesení ze zasedání zastupitelstva obce.

Zastupitelstvo schválilo 7.2.2024:
• rozpočet obce Březolupy na rok 2024 a jako závazný ukazatel stanovuje odvětvové třídění roz-

počtové skladby
• navýšení limitů pro možná rozpočtová opatření schvalovaná radou obce v souhrnu na 1 000 000 Kč, 

přičemž na jedné rozpočtové položce se může jednat v souhrnu o maximálně 500 000 Kč. Přesuny 
mezi položkami v rámci paragrafu se do limitů nezapočítávají

• navýšení příspěvku obce na rekonstrukci, demolici s následnou výstavbou nového rodinného 
domu či výstavbu nového rodinného domu v již zasíťovaném území

• navýšení výkupní ceny pozemků v okolí ČOV a zemědělských pozemků 
• souhrn posledních rozpočtových změn (opatření) schválených radou obce - rozpočtové opatře-

ní č. 10/2024
• navýšení příspěvku obce na  sociální služby pro  naše seniory poskytované oblastní Charitou 

Uherské Hradiště a také pro postižené občany na 2 500 Kč /měsíc, v souhrnu za rok na 25 000 Kč.

A vzalo tohoto dne na vědomí:
• zprávu o činnosti rady od minulého veřejného zasedání
• informace o stavu investičních resp. dotačních a projekčních akcí
• předpokládaný termín dalšího veřejně přístupného zastupitelstva – středa 17. 04. 2024 

a dále v červnu 2024
• návrhy, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a následně občanů
• seznámení se s rekapitulací usnesení ze zasedání zastupitelstva obce

Nad naší dědinou již započaly práce na novém odpadovém centru
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Z práce rady obce:

Rada obce se zabývala přípravou záměrů pro další období, průběhem realizovaných staveb, 
přípravou podkladů pro jednání zastupitelstva i řešením žádostí občanů a místních spolků. Dále 
schvalovala smlouvy o smlouvách budoucích se správci sítí na věcná břemena, rozpočtová opat-
ření a řešila ostatní běžnou obecní agendu. 

V období od 22. listopadu 2023 do 15. února roku 2024 proběhlo deset zasedání rady obce, 
při nichž bylo projednáno: 
1. Společně se zástupci vedení ZŠ, MŠ a školní jídelny se seznámila a projednala návrh 

rozpočtu na rok 2024, střednědobý výhled do roku 2026 a průběžné plnění rozpočtu 
za rok 2023 a první dva dokumenty po drobné úpravě doporučila ke zveřejnění.

2. Projednala se zástupci ZŠ a MŠ další záležitosti: režim ve škole při stávce dne 27.11., 
informace o podané žádosti na získání dotaci u ČEZu na dopravní hřiště u MŠ, infor-
mace o průběhu projektu Dětská skupina a předpokládaném zahájení provozu od září 
2024, diskuse o navýšení cen školkovného v MŠ, družinného v ZŠ a obědů pro důchod-
ce – jako vhodné se jeví navýšení od nového školního roku, tj. 1.9.2024. U školkovného 
a družinného rada navýšení od 1.9.2024 schválila, obědy budou rozhodnuty dále v prů-
běhu roku. 

3. Vzala na  vědomí Výroční zprávu o  činnosti příspěvkové organizace Základní škola 
a Mateřská škola Březolupy za školní rok 2022/2023.

4. Schválila převod obecních fi nancí ze  současných měsíčních termínovaných vkladů 
nově na šestiměsíční termínované vklady u Raiff eisenbank a České spořitelny pro zajiš-
tění výhodného úročení i pro další měsíce, kdy se čeká větší pokles úroků u krátkodo-
bějších termínovaných produktů. 

5. Seznámila se  s  návrhem pana starosty na  navýšení platů obecních zaměstnanců 
od 1.1.2024 v průměru max. o 10% a souhlasila s ním.

6. Seznámila se  s  návrhem pana starosty na  navýšení platů neuvolněných zastupitelů 
a členů výborů a komisí od 1.1.2024 o 10% max. do limitu daného tabulkou. Návrh byl 
předložen zastupitelstvu ke schválení.

7. Zabývala se změnou stávajících obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích (01 
za obecní systém odpadového hospodářství; 02 z pobytu; 03 za užívání veřejného pro-
stranství; 04 ze psů). Mimo zákonné, „povinné“ změny navrhuje u 01 (tj. „za popel-
nice“) souhlasit se změnami, předjednanými již na posledním zastupitelstvu: celková 
cena 850 Kč/poplatníka a rok, hodnotu ekobodu na 6 Kč, maximální úleva občanům 
680 Kč, z toho za zapojení do systému 100 Kč (tj. max. odměna pak na úrovni 80%). 
Návrh všech čtyř OZV byl předložen ke schválení zastupitelstvu.

8. Seznámila se Zprávou o uplatňování územního plánu obce v období 2018-2023. Tato 
byla předložena ke schválení zastupitelstvu.
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9. Seznámila se s Protokolem fi nančního výboru o kontrole akce Rekonstrukce zámeckého 
parku. 

10. Seznámila se s výpovědí paní Hanáčkové z nájmu prostor ve III. podlaží zámku. Rada po-
žadovala dodržení výpovědní lhůty, tj. 3 měsíců, pokud tedy nebude nalezen nový nájemce 
dříve. Rada schválila zveřejnění záměru na další ekonomický pronájem tohoto prostoru 
na úřední desce OÚ Březolupy.

11. Projednala Nabídku na zapojení se do program: Obec přátelská rodině. Rada nedoporučila 
zastupitelstvu účast v projektu, obci nic nového dle rady nepřinese.

12. Na základě oznámení TS Zlín s.r.o. o ukončení vývozu plechových popelnic od 1.7.2024 
rozhodla o možnosti bezplatné výměny za plastovou s případným doplatkem obcí části 
ceny při doložení stáří původní plechové, a to u zánovních popelnic dle dalšího rozhodnutí 
starosty obce, max. však 600 Kč.

13. Schválila navýšení školkovného na 500 Kč/měsíc a jednotlivě za ranní i odpolední družinné 
na 150 Kč/měsíc v ZŠ a MŠ. K navýšení dochází poprvé od roku 2004 (byly ve výši 300 
a 100 Kč) a ceny budou platné od 1.9.2024. Případné úlevy při déle trvající absenci (např. 
dlouhodobá nemoc apod.) bude řešit zřizovatel ZŠ a MŠ, tedy Obec Březolupy.  

14. Provedla vyhodnocení průzkumu pro dodavatele nábytku pro akci Dětská skupina. Pro po-
třeby zpracování žádosti o dotaci byla k dalšímu jednání, jako potenciální dodavatel, vybrá-
na fi rma KDZ s.r.o. Vizovice za cenu 1 607 356 Kč (vč. DPH). 

15. Provedla výběr zpracovatele PD „Zklidnění dopravy na MK U Hřiště“. Dokumentaci zpra-
cuje Ing. Jiří Škrabal, Želechovice za cenu 20 000 Kč (bez DPH). V ceně je zpracování PD 
a zapracování případných připomínek úřadů. 

16. Seznámila se  s  důvody návrhu pololetní odměny Mgr. Radmile Mikulincové, ředitelce 
ZŠ+MŠ a její vyplacení, v termínu dle rozhodnutí ředitelky školy, rada schválila.

17. Seznámila se s výsledkem šetření stížnosti České školní inspekce z 5.12.2023 ve věci postu-
pu školy při řešení situace z 8.11.2023 a informovanosti zákonného zástupce žákyně 9.třídy. 

18. Seznámila se s výsledkem šetření stížnosti České školní inspekce z 19.12.2023 ve věci ne-
správného postupu školy při individuálním přístupu k dítěti a nedodržování psychosociál-
ních potřeb předškolního dítěte v době odpoledního odpočinku. 

19. Schválila přeložku plynové přípojky na náklady obce. V rámci přípravy PD na kanalizaci 
v této části obce naproti Koliby rada obce souhlasí s fi nancováním přeložky plynové pří-
pojky z rozpočtu obce včetně zpracování PD přeložky pro rodinný dům s předpokládaným 
nákladem do 50 000 Kč + dalších 50 000 Kč (obojí bez DPH) jako příspěvku na zateplení 
fasády domu. Při přeložce dojde k variantně i k podélnému + 2x svislému zasekání plynové-
ho potrubí do fasády domu. 

20. Schválila podání žádosti o příspěvek na zbudování dětského hřiště (s dopravním motivem) 
u MŠ s předpokládaným nákladem do 550 000 Kč včetně DPH. Financováno bude s využi-
tím dotace z MAS Dolní Poolšaví v celkové výši cca 350 000 Kč. Pokud by došlo souběžně 
ke schválení zatím nevyhodnocené žádosti na podporu tohoto projektu i z nadace ČEZ, 
bude z dotace MAS DP zrealizováno, resp. zrealizována jiná dětská hřiště či průlezky jinde 
po obci u objektů občanské vybavenosti v majetku obce dle dalšího rozhodnutí rady obce 
a pravidel žádosti z MAS DP.
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21. Vybrala s předložených nabídek fi rmu ZEKA plus. s.r.o., Slavičín s cenou 51 000 Kč (bez 
DPH) jako dodavatele služeb koordinátora BOZP na staveništi na stavbě Odpadového cen-
tra.

22. Seznámila s informacemi pana Mgr. Tomáše Jurčeky z RRA VM (Regionální rozvojová 
agentura Východní Moravy) o možné dotační podpoře našich záměrů a pověřila mís-
tostarostu (rozhledna) a  starostu (modernizace veřejného osvětlení) ve  věci jednání 
o dalších podrobnostech.

23. Schválila Traffi  c Design, s.r.o, jako autorský dozor při stavbě Odpadového centra. Jednot-
ková cena byla stanovena 900 Kč/hodinu + 450 Kč dopravné na profesi, předpokládaný 
odhad do 100 000 Kč (vše bez DPH). Dále byl jako technický dozor investora (TDI) sta-
noven starosta Ing. Petr Kukla.

24. Schválila prominutí části nedoplatku za nájemném z bytu č.5 v BDSP č.p. 69 po úmrtí 
nájemkyně za dobu do předání bytu pozůstalými (tj. za dobu od 13.8.-14.9.2023). Jedná 
se o prominutí částky 2 703 Kč z celkových dlužných 3 574 Kč, která již není pokryta 
ze složené kauce a z vratek ze záloh na energie.

25. Seznámila se  s návrhem na fi nancování sociálních služeb na území SO ORP Uherské 
Hradiště. Rada souhlasí se zapojením obce Březolupy do nastíněného modelu fi nancová-
ní, a to po projednání. Další rozhodnutí podmiňuje podrobnějším prostudováním a na-
lezením většinových kompromisů mezi obcemi, městem UH a Zlínským krajem v rámci 
nastavení samotného modelu včetně stanovených podílů a dalších detailů. Za obec Bře-
zolupy preferujeme systémovost, komplexnost a předvídatelnost v čase, co nejvíce ad-
resný příspěvek (vyúčtování např. dle trvalého pobytu příjemce služby) a také zajištění 
nastavených poměrů výše příspěvků jednotlivých přispěvatelů v čase, včetně příspěvku 
příjemce služeb či státu. 

26. Schválila nákup nového přímotopu do  hasičárny a  autobaterií do  zásahového vozidla 
DAF. Stávající akumulační kamna, stejně jako autobaterie mají „odslouženo“ a jsou ne-
opravitelné. Nové akumulační kamna (240/400V. výkon cca 3 kWh) s cenou do 20 000 
Kč budou pořízeny pro temperování resp. i vytápění garáže zásahového vozu a přilehlých 
místností, dvě nové 12V baterie s cenou do 15 000 Kč budou zabudovány. 

27. Schválila navýšení ceny o 3 600 Kč Aditorium nostrum za administraci žádosti o dotaci 
z MAS na akci Chodník Drahy. Původní cena 25 000 Kč byla navýšena z důvodu kontroly 
VŘ v  souladu s příručkou pro zadávání VZ dotačního zdroje (MAS DP resp. SZIF či 
PRV). Práce zajišťoval Mgr. Jan Šobáň, dotace je již proplacena.

28. Rozhodla o opatřeních po šetření stížnosti České školní inspekce z 5.12.2023 ve věci po-
stupu školy při řešení situace z 8.11.2023. Seznámila se s vyjádření ZŠ a MŠ k šetření a zto-
tožnila se s navrženými opatřeními. Dále bylo rozhodnuto, že protože jde o první podobný 
přestupek nové ředitelky ZŠ, nebude zatím řešen žádný fi nanční postih. 

29. Rada rozhodla o opatřeních po šetření stížnosti České školní inspekce z 19.12.2023 ve věci 
nesprávného postupu školy při individuálním přístupu k dítěti a nedodržování psychoso-
ciálních potřeb předškolního dítěte v době odpoledního odpočinku. Podle sdělení ČŠI byla 
hodnocena stížnost jako nedůvodná, opatření provedená MŠ uvedená v šetření ČSI jsou již 
provedena, a proto není nutné žádná opatření realizovat. 
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30. Schválila nabídku RRA VM (Regionální rozvojová agentura Východní Moravy) na přípra-
vu a dotační management akce: Snížení energetické náročnosti a světelného znečistění ve-
řejného osvětlení v Březolupech s cenami 65 000 Kč (bez DPH) za posudky, PD a podání 
žádosti EFEKT a 43 000 Kč (bez DPH) za VŘ, TDI a realizační management.

31. Schválila změnu vozidla pro obecní služební cesty starosty obce. Nově bude od 1.1.2024 
využíváno jeho soukromé vozidlo Dacia Logan.

32. Schválila jako nového nájemníka prostor ve III. podlaží zámku fi rmu pana Farného - Glow 
Tube Research, s.r.o., Topolná - jako kancelář a to od 1.1.2024. Jedná se o místnost ve 3. NP 
jihozápadního křídla (místnost 30 m2 u schodiště). Zároveň rada obce souhlasí s odstraně-
ním sádrokartonových příček (na náklady pana Farného) mezi nově pronajímanou míst-
nosti a vedlejší, již dříve panu Farnému pronajatou místností. Tato příčka byla zbudována 
před několika lety a rozdělila původní jednou větší místnost na dvě části.

33. Schválila rozpočet příspěvkové organizace Základní škola a  Mateřská škola Březolupy 
na rok 2024 a střednědobý výhled do roku 2026.

34. Schválila jako nového nájemníka prostor v I. podlaží zámku - Mgr. Jaroslava Pospíšila, Bře-
zolupy pro poskytování hlubinné psychologické a kraniosakrální terapie a kancelář, a  to 
od 1.2.2024. Jedná se o místnost ve 1. NP jihozápadního křídla, předchozí nájemce pan Far-
ný resp. fi rma Glow Tube Research, s.r.o. Zároveň rozhodla o montáži měření a elektroroz-
vodů +osvětlení po upřesnění požadavků i nájemce na náklady obce, osvětlovací armatury 
dodá nájemce a zůstávají v jeho vlastnictví.

35. Schválila vyřazovací protokol č.1 pro vyřazení nepotřebného majetku. 
36. Seznámila se s čerpáním rozpočtu obce v roce 2023.
37. Projednala navýšení ceny PD akce: Dětská skupina Březolupy - Modulární stavba u MŠ 

o částku 4 235 Kč (bez DPH) za vizualizaci stavby a 4 235 Kč (bez DPH) za dodatečná 
vyjádření požadovaná stavebním úřadem od svazu invalidů. Zhotovitelem prací je fi rma 
PassiveArchitecture s.r.o. Uh. Brod.
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38. Schválila nabídku opravy zábradlí u  chodníku v  místě mostu přes  Březnici v  části 
Podsedky, které bylo poškozeno popelářským vozidlem TS Zlínsko a  fi nancování 
opravy bude řešeno přes povinné ručení tohoto vozidla jako škodná událost. Práce 
v ceně 24 700 Kč (bez DPH) provede fi rma Ing. Radomil Pavelka, Březolupy.

39. Seznámila s prvním návrhem rozpočtu obce na rok 2024 a projednala jeho jednotlivé 
položky.

40. Projednávala požadavky spolků a občanů o obecní dotaci na rok 2024 po změnách, 
schválila je s drobnými úpravami.

41. Schválila konečnou podobu návrhu rozpočtu obce na rok 2024, který byl předložen 
zastupitelstvu obce ke schválení.

42. Projednala žádost členů lesní komise ve věci výměny funkcí. Od 1.1.2024 bude před-
sedou David Faltýnek a člen Jaroslav Šuranský. 

43. Schválila smlouvu na  dodávku elektrické energie pro  objekty Základní a  mateřské 
školy se společností EO.N a.s. na roky 2024 a 2025 s obchodovatelnou cenou 2,80 Kč/
kWh, měsíční poplatek 0 Kč, vše bez DPH. Platnost smlouvy bude od 1.2.2024.

44. Rozhodla z důvodu možných lepších podmínek získání dotace v roce 2025, že žádost 
pro akci: „Snížení energetické náročnosti a světelného znečistění veřejného osvětlení 
v Březolupech“ nebude letos podávána. Příprava pro žádost s RRA ZK proběhne v le-
tošním roce.

45. Schválila vyplacení dotace ve výši 46 000 Kč za výstavbu nového rodinného domu, 
v seznamu podpořitelných nemovitostí pod č. 2/2021. 

46. Rozhodla, že Setkání U Kameňa 2024, jehož je obec letos organizátorem, proběhne 
v sobotu 4. května. Organizací akce byl pověřen místostarosta obce.

47. Rozhodla, že další kurz první pomoci i pro zájemce z řad veřejnosti proběhne v mě-
sících květen nebo červen. Organizací akce byl pověřen Ing. Janát.

48. Rada schválila potvrzení o  zániku práva odpovídajícího věcnému břemeni zatěžu-
jícím povinné obecní pozemky v  okolí Obchodního domu Jednota a  Autokempu. 
Potvrzení bude podáno na katastrální úřad k výmazu věcného břemene z katastru 
nemovitostí. 

49. Schválila zadávací podmínky na doplňkové práce (zpevnění krovů, drobné stavební 
práce) nutné pro realizaci akce: „Instalace FVE v obci Březolupy“ a  současně i  se-
znam fi rem, které budou vyzvány k předložení nabídky. 

50. Schválila zadávací podmínky akce: „Instalace FVE v obci Březolupy“. Jde o zřízení 
FVE na objektech haly, ZŠ, MŠ a ZS se zapojení budovy zámku do tohoto systému. 

51. Projednala žádost občanky obce ve věci zřízení obecního programu „Kastrační pro-
gram pro kočky“. Rada zatím nebude rozhodovat, radní si zjistí další informace.

52. Schválila smlouvu o dílo s RRAVM s.r.o. Zlín na akci: „Snížení energetické náročnos-
ti a světelného znečistění veřejného osvětlení v Březolupech“.

53. Projednala návrh pana starosty ve věci zvýšení částek po projednání v zastupitelstvu 
obce: 1. Limitů pro RO rady obce na 1 mil. Kč, 2. Příspěvku na rekonstrukce a výstavbu 
RD, 3. Ceny za výkupy zemědělských pozemků a v okolí ČOV, 4. Limitů pro OOOP 
pracovníků obce, 5. Zásahového hasičů, 6. Příspěvku obce na služby charity.
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54. Souhlasila s objednáním projektové dokumentace pro změnu plynofi kace RD Březolu-
py ve výši 5 000 Kč případně (bez DPH). Zpracuje Ing. Vyoral, dodavatel PD pro kana-
lizaci II. etapy, případně jím objednaný projektant.

55. Projednala společně s přizvaným p. Šuranským problematiku případného nákupu obecní 
dodávky (spolkového minibusu, tzv. „spolbus“), který by byl využíván obcí a místními 
spolky. Starosta pro potřeby zápisu oznámil střet zájmu ve věci jednoho z dnešních bodů 
a to nákupu obecní dodávky, neboť sám provozuje přepravu osob obdobnými vozy. Uva-
žuje se o nákupu ojetého vozidla pro devět osob. V případě jeho nákupu bude třeba doře-
šit jeho správce, způsob užívání, pojištění vozu a další záležitosti. 

56. Rozhodla o vypsání VŘ pro realizaci akce: „MK a chodník Čístré“ s jeho realizací v le-
tošním roce, a to i v případě, že opět nebude získána dotace. Starosta byl pověřen pří-
pravou, resp. aktualizací zadávací dokumentace.

57. Rozhodla o  výměně případně i  opravě stávajícího nefunkčního měřiče rychlosti u  silnice 
II/497 v části Čístré, a nákupu dalšího nového, který bude osazen u stejné silnice v části Zápolí. 

58. Seznámila se s žádostí ve věci změny počtu ubytovaných osob v nájemním domě, nově 
i včetně malých dětí. Obec zjistí další informace, zejména zda je tento objekt vhodný 
pro ubytování dětí, případně další a poté o žádosti rozhodne. 

59. Provedla hodnocení a pravidelnou aktualizaci systému náležité péče obce Březolupy 
ve vztahu k trhu EU. Systém zůstává nadále v platnosti ve stávajícím znění.

60. Schválila nabídku na opravu kamer a rekordéru na MS a ZŠ. Práce v ceně do 23 000 Kč 
(vč. DPH) provede p. Ševeček, Březolupy. 

61. Projednala žádost ve věci prodeje, nebo dlouhodobého pronájmu pozemku p.č. 3571/5 
mezi domem a chodníkem. Rada nesouhlasí s prodejem a rozhodla, že pozemek bude 
dán do neformálního užívání jako u ostatních obdobných pozemků v obci před RD 
za účelem parkování včetně možnosti i zpevnění povrchu, vstupu a obdobného využití 
oproti údržbě tohoto pozemku.

62. Projednala žádost ZŠ a MŠ ve věci schválení protokolu č. 01/2024 - ZŠ o vyřazení ma-
jetku MŠ a ZŠ ze dne 31.1.2024. Rada požadovala upřesnění důvodu a způsobu vyřaze-
ní v tabulce u některých položek v protokolu. 

63. Rozhodla, že se nezapojí do projektu: Ručně malovaná mapa okres Uherské Hradiště 
a počká na jiný vhodnější produkt.

64. Schválila výběr zhotovitele akce: „Stavební úpravy pro FVE“. Nejvýhodnější nabídku po-
dala fi rma SVS-CORRECT – realizace s.r.o. Bílovice s cenou do 869 424 Kč (vč. DPH). 

65. Projednala žádost občanů Březolup ve věci změny územního plánu obce v části Drahy 
(v blízkosti točny MK) z travnaté plochy a pole na stavbu a hospodářské využití. Rada 
rozhodla, že žádost bude uložena na zásobníku změn ÚP, a bude projednána při novém 
územním plánu (odhadem v roce 2026-2030).

66. Projednala žádost ve věci povolení stavby venkovního schodiště na obecním pozemku 
p.č. 237/3 mezi domem a místní komunikací. Rada rozhodla, že stavba není vhodná 
z důvodu těsné blízkosti komunikace a možného využití pozemku pro budoucí realiza-
ci inženýrských sítí či rozšíření místní komunikace apod.

Ing. Radek Berecka, místostarosta
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50 let
Bednaříková Šárka
Dudešková Alena
Hoferek Martin
Hovorka Radim
Masaříková Lenka
Mastil Richard
Olbert Přemysl
Ovčáček Petr
Řezník Jiří
Stuchlík Pavel
Zourková Řiháková 
Taťána

60 let
Bařica Zdeněk
Hoferková Jana
Polášková Dana

Jubilanti duben – červen 2024

Samsonková Jarmila
Sedláček Vlastimil
Stašková Ivana

65 let
Berecka Jaroslav
Hovorková Alena
Mikl Libor
Žák František

70 let
Hašová Vlasta
Douda Miroslav
Hubáčková Anna
Rozum Milan
Řezníčková Růžena
Šimek Ladislav
Škráčková Olga

75 let
Bednářová Ludmila
Hubáček Zdeněk
Kadlčíková Marie
Řezníček Milan

80 let
Bednář František
Nováková Jarmila

85 let
Fialová Radomila

95 let
Křenová Filomena 

Narození 2023
Číž Marek
Duda Sebastien
Dvořáková Viktorie
Grebík Josef
Holík Teodor
Kamočai Vilém
Macháček Jakub
Matl Vít
Murková Mia
Němeček Vojtěch
Nováková Evelin
Panáčková Michaela
Sklenář Samuel
Směták Jonáš
Šarf Jaromír
Šuranský Filip
Švecová Julie
Tomi Eliot
Vaškových Klára

Společenská kronika
Záhora Vendelín
Zatloukal Viktor

Zemřelí 2023 
Andrýsek František
Fusková Kateřina
Gajdůšek Ladislav 
Hanáček Josef
Havlík Alois
Hoferková Marie
Hoferková Miluše
Korábečný Jan
Kraváček Martin
Křenová Jaroslava
Letfus Arnošt
Míhalová Marie
Mojžíšková Vlasta
Pavlas Josef
Polášek Vladimír
Pospíšilová Anežka

Řiháková Josefa
Sošková Ludmila
Švehla František
Švehlová Anna
Turečková Ludmila

Nejstarším občanem naší obce je pan 
František Fusek, který již oslavil 96 
narozeniny a nejstarší ženou je paní 
Filomena Křenová, která začátkem dubna 
oslaví 95 narozeniny.

K trvalému pobytu bylo k 1.1.2024 
přihlášeno 1712 obyvatel (849 žen a 863 
mužů) a 38 cizinců. Průměrný věk 
obyvatel je 41,95 let.
Ve věku nad 80 let (občané narozeni 1943 
a dříve) máme 78 spoluobčanů, z tohoto 
počtu je 52 žen a 26 mužů.
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I v MŠ začal nový kalendářní rok 2024 

Rychle jsme využili napadaného sněhu a bobovali jsme na  svahu za MŠ. Zvířátka nám 
ve sněhu nechala stopy, a tak jsme zjišťovali, kdo to asi ve sněhu chodil. Při pozorování z okna, 
děti přišly na to, že to byli hladoví ptáčci. Proto jim ti nejmenší vyrobili budku, sypali zrníčka 
a zároveň pozorovali, kteří ptáčci ji navštěvuji. Podporovaly jsme u dětí znalosti, jak je to se zví-
řaty v zimě. Která zvířátka v zimě spí a která ne. Ztracená rukavička ze stejnojmenné pohádky 
nám předvedla, že i zvířátka potřebují teplo a rádi jsme si tuto pohádku o zvířátkách zahráli. 

Seznamovali jsme se  se zimními pohádkami, zejména O  dvanácti měsíčkách a  tím jsme 
získávali vědomosti, co je to rok, měsíce – jejich jména a názvy jednotlivých dnů. 

Předškoláci začali s pří-
pravou na  školu, proběhla 
schůzka s  vedením školy, 
rodiči, školním psycholo-
gem a  paní učitelkou z  1.
třídy. Zde byl upřesněn 
datum zápisu do  ZŠ – 
4.4.2024. Zároveň byli ro-
diče seznámeni s požadav-
ky na děti na jejich přechod 
do ZŠ. 

Navštívili nás Truhlík 
a Truhlička a naučili nás vše 
o čištění a péči o zoubky. 

A před pár dny ve všech 
třídách proběhl velký Ma-
sopust. S pomocí rodičů děti 
v  pondělí ráno 12.2.2024 
děti oblékly kostýmy prin-
cezen, kočiček, kostlivců, 
berušek, hasičů a  jiných 
oblíbených hrdinů z  pohá-
dek i  ze života a  celý den 
si hodně užily. Odměnou 
za  všechny ty masky byly 
sladké koblížky …V příštím 
období nás čeká povídání 
o jaru, velikonoční dílničky 
a  příprava na  jarní svátky 
Velikonoce.

kolektiv MŠ
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Ze života naší školy

Většina z nás se ani nenadála a školní rok se nám přehoupl do druhé poloviny. Poohlédněme 
se, co nám minulé pololetí přineslo.

Na konci září jsme využili krásného počasí a všechny třídy vyrazily na výšlap do přírody 
v okolí Březolup. Pro žáky 5. – 8. ročníku připravili vyučující společně s žáky 9. třídy školní kolo 
dopravní soutěže. 

V měsíci říjnu jsme jako každoročně začali s nácvikem polonézy na Společenský večer ro-
dičů, který se uskutečnil v půlce ledna. První skladba je již tradičně dána Es Dur od Antonína 
Dvořáka. Druhou skladbu si žáci vybírají sami. Letos zvolili píseň Helium.

V den svátku sv. Mikuláše vytvořili žáci 9. třídy mikulášskou družinu a připravenými balíč-
ky obdarovali všechny žáky školy. Každá třída si připravila pro Mikuláše písničku, nebo zareci-
tovala básničku.

Poté jsme se zapojili do Březolupského jarmarku. Poprvé se prodej uskutečnil venku za ha-
lou. Žáci pod vedením svých paní učitelek vyrobili spoustu krásných výrobků a některé třídy 
secvičily i vystoupení.

Předvánoční čas jsme si obohatili vánočním tvořením, které nachystali žáci 8. třídy pro žáky 
z  prvního stupně. Výrobky symbolizující vánoční svátky si odnesly děti domů. Žáci 9. třídy 
připravili pro celou školu vánoční soutěžení v březolupské hale. 

V lednu se v rámci minimálního preventivního programu konaly pro naše žáky praktické 
přednášky Policie ČR. Ve 2. třídě zaznělo téma Policista je náš kamarád. V 5. třídě to bylo téma 
Bezpečné chování na internetu. V 8. třídě šlo o téma Trestná činnost mládeže páchaná na mlá-
deži. Pro druhý stupeň proběhla přednáška na téma kyberšikana. Přípravná třída a 1. - 3. třída 
se zapojily do projektu Dobrovolnictví ve Zlínském kraji, který zaštiťuje Charita Uherský Brod.
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Celý měsíc leden se nesl v duchu opakování a kontrolních prací před blížícím se pololetním 
vysvědčením. A jaké jsme měli výsledky?

Hodnocení práce žáků za 1. pololetí školního roku 2023/2024
1. třída – všech 25 žáků mělo samé jedničky
2. třída – všech 19 žáků mělo samé jedničky
3. třída – z 19 žáků třídy, 18 žáků prospělo s vyznamenáním, 13 žáků mělo samé jedničky
4. třída – z 19 žáků třídy, 16 žáků prospělo s vyznamenáním, 7 žáků mělo samé jedničky
5. třída – z 12 žáků třídy, 8 žáků prospělo s vyznamenáním, 2 žáci měli samé jedničky
6. třída – z 23 žáků třídy, 14 žáků prospělo s vyznamenáním, 2 žáci měli samé jedničky
7. třída – z 20 žáků třídy, 8 žáků prospělo s vyznamenáním, 3 žáci měli samé jedničky
8. třída – z 17 žáků třídy, 7 žáků prospělo s vyznamenáním, 3 žáci měli samé jedničky
9. třída – z 24 žáků třídy, 12 žáků prospělo s vyznamenáním, 2 žáci měli samé jedničky

Po celý školní rok realizujeme projekt ,,Čtenářská gramotnost“, kdy žáci 9. třídy čtou v 1. 
třídě na pokračování pohádky a příběhy a plní s dětmi různé úkoly. 

V hodinách anglického jazyka u žáků 5. až 9. ročníku pokračuje projekt Rodilá mluvčí. Cí-
lem jejích návštěv je nejen zpestření výuky anglického jazyka, ale hlavně naučit žáky porozumět 
mluvenému projevu rodilé mluvčí.

Všichni žáci školy absolvují preventivní program Etická výchova. Tyto přednášky jsou za-
měřeny na rozvoj osobnosti, mezilidské vztahy, partnerské a rodinné vztahy a prevenci sociálně 
patologických jevů. 

Nadále pokračujeme v projektech Ovoce a zelenina do škol a Mléko do škol, které by měly 
vést žáky k ochutnávání zdravých potravin a zařazení do jejich jídelníčku.

V rámci rozšiřujícího vzdělávání bude probíhat celá řada dalších projektů, soutěží, olym-
piád, exkurzí, návštěv koncertů a fi lmových představení a v závěru školního roku školní výlety.

EXPERIMENTÁRIUM
Postupně během 2. pololetí navštíví žáci 4. – 9. ročníku Experimentárium ve Střední prů-

myslové škole Otrokovice. Cílem práce v Experimentáriu je motivace žáků ke studiu technic-
kých a přírodovědných oborů. Snaží se ukázat, že i věda může být zajímavá, hravá, inspirativní, 
že je dobré vědět, proč a jak věci fungují.

Experimentárium je budova vybavená unikátními učebními pomůckami a  moderními 
přístroji, jako je např. elektronový mikroskop, 3D tiskárna, 3D kino, běžecká dráha, plavební 
komora aj., které slouží pro výuku přírodovědy, fyziky, chemie a mechaniky. Tyto prostory a vy-
bavení jsou využívány při běžné výuce v SPŠ Otrokovice, při sdílené výuce žáků základních škol 
a také při práci a hrách ve volnočasových kroužcích k různým pokusům a zkoumání fyzikálních 
zákonů. Expozice jsou koncipovány tak, aby se co nejvíce přiblížily praktickému životu. Žáci 
mají možnost se  všemi přístroji a  zařízeními pracovat a  využívat nejmodernější technologie 
k jejich ovládání.

Na konci ledna absolvovali exkurzi žáci 8. třídy společně se svou třídní učitelkou, vydali 
se do Otrokovic linkovým autobusem s přestupem ve Zlíně. Po příchodu do  školy už na ně 
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čekali vyučující Střední průmyslové školy s připraveným programem v části zvané Experimen-
tárium. Po úvodním slovu a představení celého projektu Experimentária si vyučující žáky roz-
dělili do dvou skupin tak, aby si expozici stihli všichni prohlédnout a dle časových možností 
vše vyzkoušet. Jedna skupina absolvovala prohlídku budovy Experimentária a druhá skupina 
si vyzkoušela práci s malými roboty s využitím výpočetní techniky. Po hodině se skupiny vy-
střídaly. Mnohé překvapilo, co vše jim může ukázat elektronový mikroskop. Zasmáli se, když 
si na  oči nasadili brýle, které imitují stav člověka v  opilosti. Někteří se  proběhli na  běžícím 
pásu a  vyzkoušeli zvednout pneumatiky pomocí kladkostroje. Mnoho žáků zaujaly přístroje 
z minulého století, jako byl vytáčecí telefon, walkman, nebo promítačka, jiní se zaměřili na mo-
derní přístroje a vyzkoušeli si práci s ponornou sondou nebo termokamerou, které se používají 
při prohlížení odpadních rour.

Tonda Obal na cestách
Tento výukový program je určený pro základní školy, kdy se žáci učí třídit odpady a dozvě-

dí se o jejich dalším využití. Cílem je podpora odpovědnosti za životní prostředí a propagace 
tříděného sběru odpadů. Žáci se  během přednášky učili rozeznávat základní druhy odpadů, 
ujasňovali si, co patří do barevných popelnic, které jsou běžně na ulicích. Vysvětlovali si, jak 
funguje systém nakládání s komunálním odpadem v ČR. Seznámili se sběrným dvorem, sklád-
kou a spalovnou.

Mgr. Eva Novotná
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Rodičovský ples pohledem žáků

V sobotu 20. 1. 2024 ve 20 hodin se v Březolupech konal Rodičovský ples. Je to tradiční akce, 
na které se sejdou místní lidé, rodiče dětí z místní školy a žáci 9. třídy. Tento rok byla v progra-
mu polonéza žáků z 9. třídy, ukázka společenských tanců a bohatá tombola.

O půl deváté poprvé nastoupili před diváky žáci 9. a 8. třídy s vystoupením polonézy, kterou 
s nimi nacvičily p. uč. Stiglerová a p. uč. Chlachulová. První část polonézy tančili na skladbu Po-
lonéza od Antonína Dvořáka a druhou část na skladbu Helium od Sia. Poté následovala ukázka 
pěti společenských tanců, které nám předvedli Matyáš Grossman a jeho tanečnice.  Ve 21:45 vy-
stoupili žáci ještě jednou. Kolem půlnoci začali žáci 9. třídy prodávat tombolu, která obsahovala 
170 krásných výher. Celý ples jako doprovod hrála kapela Ogaři.

Ples si všichni užili, tančilo se až do tří do rána, někteří rodiče si ples užili víc než ostatní. 
Kolem tří ráno se začalo uklízet a pak už se šlo domů.

Nela Juřičková, žákyně 9.třídy

Rodičovský ples se konal 20. 1. 2024 jako každý rok ve víceúčelové hale ve 20:00 hodin. Sešli 
se nejen rodiče žáků 8. a 9. třídy, ale i všichni jejich známí a příbuzní.

Součástí programu byla polonéza 8. a 9. třídy, kterou žáci secvičili společně s paní učitelkou 
Stiglerovou a Chlachulovou, ukázka společenských tanců nebo vystoupení skupiny Ogaři. Ko-
lem půlnoci se vyhlašovaly výsledky tomboly, která byla jako vždy bohatá. 

Ve 20:30 zatančila 8. a 9. třída polonézu. Tančilo se na Es dur od A. Dvořáka a na Heli-
um od Sii. Druhý tanec se odtančil 
ve 21:45. 

Celý večer hrála skupina Ogaři. 
Akce se nesla převážně v dobré ná-
ladě. Věříme, že si všichni užili noc 
plnou tance a zábavy a že si odnesli 
nejlepší možné vzpomínky.

Michaela Dudešková,
žákyně 9.třídy
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Ze života knihovny

Ve středu 31.ledna jsme se v místní knihovně opět sešli s Jirkou a Alenou Márovými. Ten-
tokrát už popáté. Společně s nimi jsme si procestovali Barmu a Vietnam, nad jejich exotickými 
zážitky jsme kolikrát nevěřícně kroutili hlavou. Dozvěděli jsme se, jak se  žije na  plovoucích 
ostrovech, proč rybáři pádlují nohama, spoustu zajímavostí ze života obyčejných lidí i o císa-
řovi, který měl 300 manželek. Povídání nám Márovi zpestřili záběry ranní rozcvičky důchod-
ců v Hanoji, nádherné přírody i asijského jídla. ...Samozřejmě nechybělo ani spousta historek 
a zážitků...S Márovými se v naší knihovně určitě setkáme. Jirka je autorem mnoha dokumen-
tárních fi lmů a cestovatelských knih z různých koutů světa. Jeho knihy jsou k zapůjčení i v naší 
knihovně.

Březolupská knihovna je otevřena vždy v úterý od 15 do 19 hodin a najdete v ní zhruba 7 
tisíc svazků knih pro děti i pro dospělé… Na vaši návštěvu se těší         

Olga Rosíková
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Tříkrálová sbírka

Poděkování

Ke konci měsíce února ukončila ze  zdravotních důvodů svoji činnost 
předsedkyně MS ČČK pí. Štěpánka Blahová. Výbor MS ČČK Březolupy 
jí touto cestou děkuje za  její opravdu dlouholetou a velmi obětavou práci 
v ČČK a současně jí přeje do dalších let hlavně hodně zdraví.

výbor MS ČČK

Rádi bychom touto cestou poděkovali paní Věrce Poláškové za dlouhole-
tou a pečlivou práci na tomto zpravodaji. Spousta lidí si možná ani neuvědo-
muje, kolik za vydaným zpravodajem stojí práce a úprav a o to víc nás mrzí, 
že takový člověk redakci zpravodaje opouští.

Přejeme hodně štěstí v osobním i pracovním životě!
redakce zpravodaje

V sobotu 6. 1. 2024 a 13. 1. 2024 se v Březolupech uskutečnila Tříkrálová sbírka, která je 
v naší obci již tradicí.  V Březolupech bylo v oběhu celkem 8 ks pokladniček. Po sečtení výtěžků 
ze všech pokladniček, bylo zjištěno, že letos se v Březolupech vybralo celkem: 77 342 Kč.

Velké poděkování patří všem občanům, kteří na tuto sbírku přispěli, byť i malou částkou. 
Touto cestou také děkujeme všem, kteří se na letošní sbírce podíleli zvláště panu Jaroslavu Ho-
ferkovi, koledníkům a vedoucím skupinek. Výtěžek byl předán Charitě v Uherském Hradišti. 
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Odpadové centrum v novém kabátě – I. stavební sutě

Mnozí z Vás si možná všimli zahájení stavebních prací na bývalé skládce komunálního 
odpadu. Pohyb bagru + nakladače a práce třídičky, resp. drtičky stavebních sutí nezname-
ná nic jiného, než zahájení prací na novém odpadovém centru (dále jen „OC“) naší obce.

V rámci této stavby OC dojde ke zbudování nového sběrného dvora i pro další komo-
dity (nově bude tříděno např.  i dřevo ( nábytek apod. )) včetně REUS centra ( opětovné 
využívání starých, pro někoho již nepotřebných věcí jako jsou lyže, nábytek, elektrospo-
třebiče, kola ale třeba i  zbytky stavebního materiálu, zemina), nové plochy komunitní 
kompostárny pro kompostování zeleného bioodpadu ( dále jen „KoKo“ ), prostory dílny 
a parkování pro obecní mechanizaci, zázemí pro naše zaměstnance  a v neposlední řadě 
zde také zůstane prostor pro  odevzdání stavebních sutí, určených k  recyklaci drcením 
a následnému použití jako stavební materiál.

V rámci celého následného provozu celého OC, které by mělo být postaveno v průběhu 
roku 2024, bude ovšem kladen ještě větší důraz na třídění jednotlivých složek odpadů. 

Pro tentokrát bych se rád zastavil u stavebních sutí.
Úvodem bych chtěl podotknout, že možnost odevzdání stavebních sutí nabízíme 

v Březolupech nad rámec povinných komodit. I nadále bude možno drobné množství ode-
vzdávat i přímo ve sběrném dvoru (stávající či pak nový v rámci OC), větší objemy s pat-
řičnými jinde zveřejněnými limity, pak i přímo na budoucí OC. Část takhle odevzdaných 
stavebních sutí, po jejich úpravě většinou drcením (tzv. recyklát), používáme či nabízíme 
k odkupu jako stavební materiál pro  různé podsypy, dle charakteru drceného materiálu 
jako částečně i konstrukční vrstvy ( to platí u betonového recyklátu), povětšinou ovšem 
pouze jako vrstvy vyrovnávací ( cihelný recyklát ).
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Vzhledem k situaci na trhu s recykláty, náklady na drcení a bohužel téměř minimální 
možnosti využití cihelného recyklátu, bude ovšem muset dojít k  velkému navýšení pří-
spěvku za odevzdání především cihelných stavebních sutí. Ceník bude zveřejněn po vy-
hodnocení nákladů po aktuálním třídění a drcení.

V  rámci nově zbudovaného OC bude možno za  poplatek odevzdat pouze „poctivě“ 
vytříděný betonový či cihelný materiál, resp. suť. Mezi cihelnou suť se počítá mimo pálené 
výrobky z hlíny (cihla, taška, … ) také k množství pálených materiálů objemově odpoví-
dající množství omítky, malty, obkladů, dlažby.  Samostatně budeme umět přijmout také 
keramické zařizovací předměty (umyvadla, WC, ...) či kameninové potrubí. 

Novodobé stavební materiály jako jsou pěnosilikáty (např. Ytong ), omítky s perlin-
kou, omítky+lepidlo  s  polystyrenem, sádrokarton apod. nelze při  stávajících technolo-
giích jako recyklát využít a nebudeme je přijímat. Rovněž nebudeme přijímat zeminu, tu 
si stavebníci budou muset využít na  svých pozemcích na  své stavbě, případně odevzdat 
v souladu s platnou legislativou na oficiální zařízení (skládky) v okolí, jako je např. skládka 
ve Zlíně, nad Prakšicemi či Buchlovicemi, obdobně jako jiný stavební materiál než vytří-
děnou betonovou, či cihelnou suť. 

Výjimkou bude čistá hliněná cihla (tzv. kotovice), které bude možno odevzdat na OC 
v části komunitní kompostárny. Rovněž v rámci našeho REUS centra budeme umět i zpro-
středkovat, resp. propojit jednotlivé stavebníky, kteří si např. mezi sebou přebytečnou ze-
minu navzájem poskytnou (selsky řečeno, jeden má přebytek zeminy a druhý potřebuje 
zeminu na terénní úpravy a rovnou si ji mezi sebou převezou). Toto množství nejspíše ale 
nebude žádný zásadní objem… .

Součástí OC bude i nově vybudovaná silniční váha, která nám umožní vážit mimo jiné 
dovezenou stavební suť i následný recyklát na prodej.

V průběhu stavby OC bude příjem už „poctivěji“ vytříděných stavebních sutí umožněn 
pouze pro odevzdání ve  sníženém ročním limitu a především pouze v čase, resp. obdo-
bí (bude upřesněno dle průběhu stavby), kdy stavební činnost na budování OC umožní 
vjezd, složení a zpracování Vašich sutí.

Pevně věřím, že novým OC dojde ke  zkvalitnění i  „nakládání“ se  stavebními sutě-
mi. Zachování možnosti pro  stavebníky na  našem katastrálním území, i  po navýšení 
ceny, za rozumných ekonomických podmínek odevzdat stavební suť především ze stavby 
a oprav rodinných domů, považujeme za důležitou součást naší obcí poskytovaných, resp. 
zajišťovaných služeb a prosím, chápejte ji především jako podporu rozvoje bydlení na na-
šem území. 

Více informací na našich informačních kanálech (web, zpravodaj, facebook), případně 
u obsluhy sběrného dvora a posléze, počínaje nejspíše 1.1.2025,  odpadového centra.

Ing. Petr Kukla, starosta obce
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Žádost/Výzva na sbírání fotografi í

Vážení spoluobčané,
v  letošním roce oslavíme kulaté výročí březolupských hodů – 70 let od  prvních hodů 

po druhé světové válce, které se konaly v roce 1954. K této příležitosti bych Vás chtěla požádat 
o spolupráci při sbírání fotografi í a kamerových záznamů z celé sedmdesátileté hodové historie. 
Snímky pak budou prezentovány při výstavě, která bude doprovázet letošní hody a dozvuky. 
Hody se uskuteční v sobotu 19. 10. 2024, dozvuky o týden později v sobotu 26. 10. 2024.

Vybrané fotografi e a záznamy prosím přineste v úředních hodinách na obecní úřad. Po vy-
tvoření kopií Vám originály vrátíme zpět. Nebo můžete naskenované fotografi e zaslat na mail: 
kultura@brezolupy.cz. Na výstavě budou použity kopie. Případné dotazy směřujte pracovnicím 
obecního úřadu nebo na mail: kultura@brezolupy.cz

Mgr. Barbora Němečková, předsedkyně Kulturní komise Rady obce Březolupy
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Fašank 2024
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Ať to létá

Na podzim loňského roku vzniklo v Březolupech další veřejně dostupné venkovní sportoviště – 
v parku za zdravotním střediskem nechala obec zbudovat hřiště pro discgolf. Tento sport vznikl v 70. 
letech v USA, jako varianta hry s létajícím talířem a jak už název napovídá, svou podstatou vychází 
z klasického golfu. 

Hráč hází disk z určeného výhoziště směrem na daný koš (jamku). Po prvním výhozu pokračuje 
vždy z místa, kam disk dopadl a postupně se tak přibližuje k cíli, dokud se netrefí diskem do koše. 
Ve skupině hráčů jako první pokračuje vždy ten, jehož disk je nejvíce vzdálený od koše. Během hry 
se hráč potýká s přírodními překážkami (stromy, keři, nerovnostmi, vodní plochou…), ale i povětr-
nostními podmínkami. Cílem hráče je dokončit hřiště (nejčastěji 9, 12 nebo 18 jamek) na co možná 
nejmenší počet hodů. Jedna jamka má obvykle 50-150m a zkušení hráči by ji měli zvládnout v pře-
depsaném počtu hodů, tzv. paru, což jsou u jednodušších jamek zpravidla 3 hody.

Drtivá většina discgolfových hřišť je budována tak, že jedno odhoziště a jeden koš tvoří jednu 
jamku a jamky se vzájemně nekříží. Březolupské hřiště je specifi cké tím, že každé odhoziště i koš vy-
užívá hned pro několik jamek. Výhoda je nejen v ušetřených nákladech při budování, ale především 
v prostoru hřiště, kdy na relativně malé ploše vzniklo hned 12 jamek a nejdelší z nich má přes 100m, 
což je u “městských” hřišť určitě nadstandard. Nevýhodou je křížení jamek, pokud se na hřišti potká 
více skupin hráčů je  tedy potřeba větší ohleduplnosti a trpělivosti. Vždy je samozřejmě potřeba mít 
na paměti základní pravidlo discgolfu – hráč se před každým hodem musí přesvědčit, že v dosahu 
hodu není žádná jiná osoba či zvíře, které by mohl zasáhnout. 

S glow (svítícím) diskem nejsou překážkou ani krátké dny v zimních měsících
Pro lepší orientaci jsou koše barevně rozlišeny a jednotlivé jamky očíslovány. Hru tak zahájíte 

na odhozišti u fary, kde před odhozištěm najdete kostku označenou červeným číslem “1”, která smě-
ruje hráče na první, červeně označený koš za hasičárnou. U tohoto koše pak narazíte na další odhozi-
ště a bílým číslem “2” označenou nápovědu pro další koš. Postupně tak projdete všech 12 jamek, kdy 
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každé odhoziště postupně navštívíte hned třikrát. Celou hru zakončíte v koši opět u fary a můžete 
zahájit další kolo.

I když discgolf vychází z klasického frisbee, hraje se speciálními disky určenými pro tuto hru. Jsou 
menší, ale těžší a tvrdší, nejsou tak vhodné pro chytání, ale pro přesnější hody na větší vzdálenost. Po-
dobně jako si golfi sta vybírá hůl pro úder v jednotlivých situacích a vzdálenostech od jamky, i v disc-
golfu existuje několik typů disků. Základní rozdělení do tří typů je podle vzdálenosti, tenký “driver” 
s ostrou hranou je vhodný na první dlouhý hod z výhoziště, “midrange” se silnější hranou pro střední 
vzdálenosti a “obstřelování” překážek a konečně těžkopádnější “putter” na jisté příhozy a zakončování 
do koše. Disky jsou vyráběny z různě odolných materiálů a označovány čísly, které popisují jejich 
letové vlastnosti (rychlost, plachtivost, zatáčení v počáteční a konečné fázi letu), to už je ale poměrně 
věda, která zkušenému hráči usnadní v dané situaci výběr disku ze svého “bagu”. Pro začátek a první 
zkušenosti postačí asi každému jeden disk pro celé hřiště. Ideálně dobře ovladatelný putter, který za-
čátečník dokáže odhodit s větší jistotou a do větší vzdálenosti, než nevyzpytatelný driver.

Pokud si chcete hru vyzkoušet, v hospodě u Samohýlů a restauraci u Zámku je zdarma k zapůjče-
ní několik disků základní varianty. Když vás tento sport chytne, můžete si začít budovat vlastní “bag”, 
začít se totiž dá v každém věku a rekreačně spojit sport s odreagováním a pobytem venku, ale třeba 
i kolektivní zábavou. 

Rádi bychom také navázali na discgolfovou akademii, která proběhla v listopadu a měla představit 
discgolf nejen žákům naší školy, ale i veřejnosti. Bohužel podzimní počasí už tomu úplně nepřálo, ale 
snad se podaří v nějaké formě tuto akci zopakovat. Každopádně i bez ní se můžeme v parku jen tak 
potkat a “zacinkat” si řetězy. Budu se těšit.

Ať to létá!
MaraM
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Fotbalový Štěpán po čtyřiadvacáté 

Na Štěpána 2023 proběhl v naší hale fotbalový turnaj „O pohár starosty obce Březolupy“ 
a blíží se tak nezvratně k jubilejnímu 25. ročníku. Tentokráte se sešlo čtyřicet čtyři hráčů. Roz-
hodčími byli František Kukla a Dušan Hrabec. Organizátory turnaje byli Petr Kukla, Josef Blaha 
a  Radek Berecka. V  proběhlém ročníku poprvé chyběl Luboš Klučka a  holky z  bufetu: Jitka 
Berecková, Renata Klučková a Dana Šohajková, kteří nám pomáhali od roku 1998 a rozhodli 
se již odejít do turnajového důchodu. Děkujeme všem za pomoc.

Pořadatelem turnaje byl jako i při všech předchozích ročnících Obecní úřad Březolupy, pro-
střednictvím sportovní komise. Finančně byl turnaj zajištěn startovným od hráčů a příspěvky 
od sponzorů, kterými byli opět: TRADIX, JAKOS, Ing. Pavelka, KLEMPOS a Hospoda U Sa-
mohýlů. 

V ročníku 2023 byla opět hrána pouze jedna skupina a to systémem každý z každým, pro-
tože se přihlásilo sedm mužstev. Zápasy ve skupině byly většinou vyrovnané, protože se kvalita 
rozdělila do všech týmů. Postupující trojice týmů se vyjasnila už před posledními zápasy, a byli 
to: obhájce titulu REMÍZA, loňský fi nalista KLUZÁK a tradiční účastník semifi nále NAZDÁR-
CI. Doplnilo je nakonec mužstvo DRAHY-ULIČKA, když o jejich postupu rozhodlo při bodové 
shodě s týmem ZÁPOLÍ, lepší skóre. 

Semifi nálové zápasy byly tentokrát jednoznačné, nejdříve postoupil do fi nále Kluzák po vý-
hře 3:0 nad Nazdárky. Poté po stejné výhře 3:0 nad mužstvem Drahy-Ulička i obhájce prvenství 
Remíza.

Závěrečné zápasy turnaje byly každý jiný. Nejdříve v zápase o 3. místo porazili Nazdárci 
jasně 4:0 tým Drahy-Ulička. Finálový zápas mezi Remízou a Kluzákem, který byl reprízou toho 
loňského, skončil i stejným výsledkem 1:0. Po velkém boji rozhodl jediný gól, který padl opět až 
v prodloužení. Vítězem celého turnaje se tak počtvrté stal tým Remíza a posunul se tak na třetí 
místo v historii turnaje podle vítězství. 

Celkové pořadí bylo v roce 2023 následující: 1. Remíza, 2. Kluzák, 3. Nazdárci, 4. Drahy
-Ulička, 5. Zápolí, 6. FC Chráněná dílna a 7. Dědina-Chmatov.

Od roku 2007 je vyhlašována „Cena Jaromíra Zelíka“, v roce 2023 nebyla udělena.
Byl posedmé sledován i věk hráčů a věkový průměr týmu. Nejstaršími hráčem byl Šimek Jan 

– ročník 1961 (v době turnaje my bylo 62 let), který se turnaje zúčastnil podruhé (poprvé hrál 
v roce 1999) a sluší se po pogratulovat k jeho výkonu. Nejmladšími hráči byli: Yassine Adam, 
Pekař Martin a Šišák Daniel – ročník 2006. 

Nejvyšší věkový průměr (42,0 let) měl tým DRAHY-ULIČKA a stal se tak nejstarším týmem 
v historii (od zahájení sledování věku hráčů). Dále byl průměr týmů v roce 2023 následující: 
ZÁPOLÍ 41,5 let, NAZDÁRCI 34,9 let, DĚDINA-CHMATOV 34,2 let, 1.FC CHRÁNĚNÁ DÍL-
NA 29,3 let, REMÍZA 25,3 a KLUZÁK 21,0 let.

Jako každý rok uvádím několik vybraných statistických údajů ze všech 24 ročníků, tentokrát 
ve zkrácené formě. 

Celkem se  všech dosavadních ročníků zúčastnilo 28 mužstev, všechny ročníky odehrály 
pouze týmy Zápolí a Drahy (drahy-ulička). Vítězství v dosavadní historii vybojovalo sedm muž-
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stev: ZÁPOLÍ – 7x, NAZDÁRCI – 5x, REMÍZA – 4x, NEVĚSTY, ŽLEBY a DYNAMO CHMA-
TOV - 2x, DRAHY, KLUZÁK - 1x. Celkem se turnaje zúčastnilo po dobu jeho trvání 240 hráčů, 
v roce 2023 přibyli celkem čtyři nový hráči. 

Všech 24 ročníků se zúčastnil pouze 1 fotbalista a to Šohajek Radomír. Dvaceti tří turnajů 
pak pouze Michálek Petr. Další 3 hráči (Berecka Radek, Hrabec Radomil a Kašný Pavel) se zú-
častnili turnajů 22. Dvacet a více ročníků odehrálo 11 hráčů a min. 10 ročníků pak celkem 38 
hráčů. Nejvíce zápasů odehráli tito borci: Šohajek Radomír – 148, Michálek Petr 146, Berecka 
Radek – 136, Kašný Pavel – 135, Hrabec Radomil – 133. Celkem je již šestnáct „stovkařů“. 

Suverénně nejvíce gólů po dobu trvání turnaje dal Michálek Petr, už celkem 93 a pomalu 
se blíží ke stovce, i když letos trošku zpomalil. Další jsou pak: Stašek Tomáš – 54, Bernatík Petr – 
44, Šohajek Radomír – 42, Pavlík Roman st. - 40, Kašný Pavel – 40. Nejvíce gólů (13) na jednom 
turnaji v roce 2005 dosáhl Petr Michálek. Celkově je na poháru pro nejlepšího střelce již třináct 
jmen: Michálek Petr – 4x, Řezník Jiří st. a Zelík Jaromír – 3x, Kukla František, Zelík Michal 
a Huspenina Tobias – 2x.  

Na poháru pro vítěze turnaje je zapsáno po ročníku 2023 již celkem 78 různých jmen a ví-
tězů. Na prvním místě jsou Berecka Radek, Bernatík Petr, Hubáček Josef se 7 vítězstvími. Dále 
Kašný Pavel – 6x, Michálek Petr, Stašek Tomáš, Zelík Michal, Hrabec Radomil, Šohajek Rado-
mír – 5x. Ve statistice „medailových“ umístění nejvíce vynikají: Šohajek Radek - 19 medailí, 
Berecka Radek, Hubáček Josef a Michálek Petr - 16, Hrabec Radomil - 15, Stašek Tomáš – 14. 

Závěrem článku bych rád dodatečně všem čtenářům tohoto článku popřál pohodový 
a šťastný rok 2024 a hlavně co nejvíce zdraví. Fotbalistům pak jako vždy i hodně sportovních 
úspěchů a co nejméně zranění. A za rok „Na Štěpána“ se těším na setkání v naší hale se všemi ať 
už hráči, organizátory, nebo diváky. 

Radek Berecka s využitím statistik ze všech ročníků turnaje. Nahlédnout do nich v tiště-
né podobě bude možno opět na příštím turnaji u stolku pořadatelů. Elektronicky byla většina 
z nich umístěna na webové stránky: www.brezolupy.cz.
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Fotbalový oddíl SK Březolupy

po podzimní části sezony 2023-24

Oddíl fotbalu SK Březolupy, z.s. má i v sezoně 2023-24 čtyři aktivní týmy hrající pravi-
delnou soutěž, a sice přípravku, žáky, dorost a muže. Patříme tak mezi malou skupinu klu-
bů, které mají pořád mužstva všech věkových kategorií. Dále trénuje celoročně i mužstvo 
hráčů nad 35 let, které se ovšem neúčastní soutěžních utkání. 

V podzimní části soutěžního ročníku 2023-24 dosáhly týmy těchto výsledků.
• Přípravka hrála okresní soutěž. Od sezóny 2017-18 se výsledky ani tabulky v této ka-

tegorii oficiálně nesledují. Nejmladším talentům se věnují trenéři Vít Burša a Luboš 
Hoferek, kteří mají v  tréninku velký počet malých fotbalistů a  určitě uvítají na  jaře 
při trénování pomoc z řad tatínků. 

• Žáci i v této sezoně hráli utkání v tzv. kategorii „M“, tedy na šířku hřiště. Po podzimu 
2023 skončil tým devátý z  jedenácti týmů, když získal pouze 8 bodů při skóre 35:87. 
To je způsobeno zejména absencí hráčů nejstarších ročníků, kteří jsou v této kategorii 
rozdílovými hráči. U tohoto mužstva není důležité umístění v tabulce, ale spíše výcho-
va hráčů pro dorost. Trenéry jsou Martin Florián a Dušan Hrabec. Nedostatek hráčů 
nás přivedl k myšlence sloučení i tohoto týmu s Nedachlebicemi, o čemž se bude jednat 
po skončení tohoto ročníku. 

• Dorost vytvořil v této sezoně sdružené mužstvo se sousedním klubem TJ Nedachlebice. 
Mužstvo působí v okresním přeboru, po podzimu se umístilo na hezkém 4. ze třinácti 
týmů se ziskem 24 bodů a skóre 46:34. Ani u tohoto mužstva není pro klub důležité 
umístění v tabulce, jako spíše výchova hráčů pro tým mužů. Výsledky však určitě potě-
ší, a to zejména hráče a trenéry. Trenérem byl opět Tomáš Stašek, jemuž „vypomáhal“ 
trenér mužů.

• Muži na podzim roku 2023 navázali na zlepšené výsledky z jarní části předchozí sezo-
ny. Po podzimu jsou na pěkném 6. místě ze čtrnácti mužstev se ziskem 21 bodů a skóre 
35:24, když nám hodně pomohl přestup dvou zkušených hráčů z Nedachlebic a jedno-
ho z Doubrav. Dorostenci již nemusí hrát velké porce minut a můžou sbírat zkušenosti, 
které již teď prodávají ve své věkové kategorii. Hrajícím trenérem zůstal Jiří Korenný, 
který mužstvo stabilizoval a výsledky se dostavily. Já osobně věřím, že i na konci sezony 
se umístíme v horní polovině tabulky.  

Rozpis zápasů pro jarní část sezony 2023-24 bude jako každoročně zveřejněna na webo-
vých stránkách obce. 

Všechny příznivce tímto zveme nejen na domácí zápasy našich týmů a děkujeme za je-
jich podporu v minulém nelehkém období našeho klubu. 

za SK Březolupy Radek Berecka, předseda spolku
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Pět let činnosti meteostanice Březolupy

1. Úvod:
V  tomto článku bych Vás rád seznámil 

s naší meteostanicí, která byla zprovozněna 
v  říjnu 2018 a  už pět kompletních let nám 
umožňuje mít přesné údaje o teplotě a dal-
ších povětrnostních údajích přímo z  naší 
obce. 

2. Údaje o stanici
Po rozhodnutí vedení obce o  poříze-

ní a  zprovoznění meteostanice byl osloven 
pana Vladimír Večeřa ze  Sehradic. Ten již 
v té době provozoval obdobná zařízení v ne-
dalekých Napajedlech a  mírně vzdálených 
Sehradicích. Byl ochoten nám doporučit vhodný přístroj, zajistit jeho zprovoznění a násled-
ně provádět i servis. Vybrána byla bezdrátová meteorologická stanice TFA 35.1075 NEXUS.

V první etapě byla koupena hlavní stanice s čidlem teploty, srážkoměrem, tlakoměrem, 
srážkoměrem a anemometrem na měření rychlosti větru. Tato byla dne 18. října 2018 umístě-
na na střechu budovy mateřské školy v nadmořské výšce 229 m.n.m. a provoz přesně v 18:07 
hodin spuštěn. První naměřená teplota vzduchu byla +15°C. Současně byly měřené hodnoty 
umístěny na internetové stránce: www.meteo.brezolupy.cz a po odladění provozu byl umístěn 
odkaz i na webovou stránku obce.

Panel meteostanice

Jedna ze zajímavých fotek z kamery meteostanice
Březolupy – tato je z července 2020

Po roce provozu bylo rozhodnu-
to, že bylo dobré meteo ještě doplnit. 
Dne 16. února 2020 bylo instalováno 
druhé čidlo teploty v  blízkosti po-
toka v  nadmořské výšce 203 m.n.m. 
Z  vlastní zkušenosti vím, že rozdíl 
teplot bývá vzhledem k rozdílu výšek 
čidel a  různým podmínkám v  údolí 
a  na kopci někdy i  třístupňový. Dále 
nám jako dobrý nápad připadlo i osa-
zení stacionární kamery na  střechu 
školky. Tato instalace proběhla dne 
18. února 2020 a první snímek máme 
v  čase 11:55. Po  instalaci těchto dal-
ších částí bylo rozšíření meteostanice 
prozatím ukončeno.
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2. Sledované údaje a jejich statistika
Mimo výše uvedené parametry se na stránce meteostanice zobrazuje i pocitová teplota, ros-

ný bod, vlhkost vzduchu, východ a západ slunce i měsíce. 
Zajímavé pro všechny zájemce pak můžou být fotky z kamery, které jsou pořizovány po ce-

lých 24 hodin s četností každých pět minut. Tato kamera je sice stacionární, ale její situování 
na vesnici a směrem k jihu je podle mě zajímavé. Můžete se tedy každý zpětně podívat na fotky, 
a uvidíte jaké bylo počasí například na vaše narozeniny, svatbu či jinou pro Vás důležitou udá-
lost. 

Data z meteostanice, doplněna o sledování srážek panem Bednářem, neslouží pouze pro in-
formaci o počasí v obci. Jsou využívána i pro zápis do obecní kroniky a myslím si, že není mno-
ho obcí naší velikosti, které mají přehled o počasí přímo z místa kde se nachází. 

Po dobu měření byla zjištěna následující rekordní data. Nejvyšší teplota naměřená v  jed-
notlivých letech byla: 26.7.2019 +36°C ve 12:38, 9.8.2020 +33,9°C ve 14:10, 8.7.2021 +34,7°C 
v 15:09, 21.7.2022 +37,5°C v 15:37 (pamatuji si, že byla velká bouřka a po úderu blesku v okolí 
došlo k  výpadku elektřiny, takže teplota možná byla ještě mírně vyšší) a  22.8.2023 +35,5°C 
v 15:09 hodin. 

Naopak největší mráz byl v  jednotlivých letech ve  dnech: 30.1.2019 -11,6°C. ve  6:43, 
25.3.2020 -7,0°C v 5:10, 15.2.2021 -16,3°C v 7:19 (u potoka pak bylo -16,6°C), 19.12.2022 – 
11,5°C v 00:15 a 7.2.2023 -10,7°C v 7:27 hodin. 

Tučně jsou zvýrazněny rekordní hodnoty za celou dobu měření. Výsledky mohou být mírně 
zkresleny o chybějící data v době, kdy byl výpadek elektrického proudu, nebo internetového 
spojení, bez nichž stanice nemůže fungovat. 

3. Závěr
Tento článek vychází v březnovém čísle zpravodaje, což je symbolické, protože 23. březen je 

světovým dnem meteorologie a tehdejší Československo bylo jejím zakládajícím členem. 
Doufám, že našio meteo využíváte alespoň občas při svém každodenním životě. Myslím si, 

že již našlo své místo na „mapě“ naší obce. 
dne 20. 2. 2024 zpracoval Ing. Radek Berecka, kronikář obce Březolupy 
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Srážky v roce 2023

Rok 2023 byl rokem, kdy množství srážek překročilo hranici 600 mm po roce 2020, kdy 
spadlo 693,3 mm, a tak se částečně vyrovnal srážkový defi cit za poslední suché roky. Škoda jen, 
že tyto srážky nespadly v době tak potřebně pro růst plodin. 

Měsíc Rok 2022 Rok 2023
Leden 9,2 58,8
Únor 23,5 22,8
Březen 12,2 12,2
Duben 20,5 47,7
Květen 33,6 94,6
Červen 46,8 25,1
Červenec 70,3 27,8
Srpen 44,9 120,3
Září 86,6 22,6
Říjen 9 63,1
Listopad 16 76,2
Prosinec 55,2 68
Celkem 427,8 mm 639,2 mm

Srážky jsou uváděny v mm = 1 mm je 1 litr vody na 1 m2. 
Pro informaci uvádím množství srážek za posledních pět let.

Rok Srážky

2019 728,2 mm

2020 690,3 mm

2021 578,1 mm

2022 427,8 mm

2023 639,2 mm

Celkem za období pět let spadlo 3 063,6 mm vody, to je roční průměr 612,7 mm. Dostatečné 
množství vody se projevilo i na dostatku spodních vod. 

František Bednář
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„Nesem vám novely“ aneb Jak se změnila práva 

spotřebitele při koupi zboží

Vešli jsme do nového roku, začali s plněním předsevzetí (někteří možná už i skončili) a plánová-
ním dovolených. Přestože ale „američtí vědci zjistili“, že život jde dál a pro psychickou pohodu není 
radno příliš dlít v minulosti, uděláme výjimku a ohlédneme se za změnami v právech spotřebitele 
z roku 2023. Nakonec výjimky potvrzují pravidlo, jak „zjistili čeští zákonodárci“.

Několik důležitých změn přinesla především novela č. 374/2022 Sb. k občanskému zákoníku 
(zákon č. 89/2012 Sb.), účinná od loňského roku. Na ty hlavní novinky se nyní zaměříme.

Začněme u smluv uzavíraných po telefonu, často využívaných mobilními operátory či prodejci 
různých potravinových doplňků. Problém byl mimo jiného v tom, že dříve bylo velmi těžké zpětně 
dohledat, co (všechno) bylo vůbec objednáno, potažmo kdo byl vlastně na druhé straně sluchátka. 
Typicky se ve spise jednalo o „nějakou paní a ta říkala …“. To mohlo činit problémy při formulaci 
odstoupení od smlouvy či předžalobní výzvy. 

Dle § 1824 odst. 1 občanského zákoníku nově pro tyto distanční smlouvy (uzavřené telefonicky 
nebo i po internetu) platí, že obchodník musí vydat potvrzení o uzavřené smlouvě v textové podobě 
v přiměřené době po jejím uzavření (pokud tak neučinil v textové podobě před uzavřením smlouvy), 
a to nejpozději v okamžiku dodání zboží. Toto potvrzení lze zaslat jako dopis poštou nebo i na mail 
či do SMS. 

Zvlášť pro telefonické nabídky navíc platí, že spotřebitel je zavázán až poté, co písemné potvr-
zení/smlouvu vlastnoručně podepíše, „odklikne“ na internetu či potvrdí v SMS. Podle toho, v jaké 
formě bylo potvrzení v textové podobě zasláno.

V praxi se dělo i to, že zejména seniorům byl i bez předchozího varování zaslán třeba balíček 
s nějakým potravinovým doplňkem. V tomto balíčku však byla přiložena faktura s výzvou zaplatit 
nebo (nevyžádaný) balíček vrátit. Cena poštovného však v poměru k hodnotě balíčku (často pouhé 
stokoruny) nebyla v praxi příliš motivující pro vrácení balíčku. Proto si lidé balíčky zpravidla nechá-
vali a faktury z obavy uhradili.

Nově upravený § 1816 občanského zákoníku ovšem již výslovně stanoví, že v případě plnění 
spotřebiteli bez objednávky spotřebitel nemusí na své náklady nic vracet. 

Kromě toho však došlo také k předefi nování klíčového prvku, kterým je záruka za jakost. Původ-
ně platilo, že prodávající měl v rámci záruky zajistit, že si věc po dobu záruky zachová použitelnost 
nebo obvyklé vlastnosti. Pokud se pak na věci vyskytly v době záruky vady, měl kupující k dispozici 
celý arzenál standardních práv z vadného plnění (oprava, dodání nové věci, sleva z ceny, odstoupení 
od smlouvy). Záleželo na povaze vady, opakovanosti výskytu či opravitelnosti vady a tak dále.

Nově však § 2113 a § 2114 stanoví, že záruka za jakost znamená, že poskytovatel záruky poskytne 
kupujícímu nad rámec zákona práva z vad, nebude-li mít věc určité vlastnosti. Za minimální pak 
zákon považuje právo na dodání nové věci nebo na opravu věci. Nikoliv však již slevu z ceny nebo 
odstoupení od smlouvy. To by musel prodávající uvést výslovně.

Dle současného znění zákona je tak záruka užší, než tomu bylo dříve. Navíc umožňuje poměrně 
velký manévrovací prostor prodávajícímu při nastavení rozsahu záruky a práv, které poskytne. Tím 
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pádem jsou na spotřebitele (kupujícího) kladeny zvýšené nároky při hledání informace, co všechno 
je/není zárukou pokryto a co může v daném případě požadovat.

Na druhou stranu lze v praxi očekávat, že díky konkurenčnímu boji spotřebiteli zůstanou zacho-
vány stávající zažité podmínky reklamací. Prodávající by totiž museli aktualizovat obchodní pod-
mínky, reklamační řády a školení zaměstnanců na nový nižší standard. Tím by se ovšem vystavili 
riziku odlivu zákazníků.

V druhé rovině mají prodávající díky novele možnost naopak záruku rozšířit, například jen na ur-
čité vymezené vlastnosti jejich výrobků. Zejména ty, u kterých si jsou jisti jejich „nerozbitností“, přinej-
menším v marketingovém smyslu (porovnejme třeba výdrž motoru sekačky s životností jejích čepelí). 

To může ve výsledku pozitivně podnítit konkurenční boj a kultivovat trh ve prospěch jak spotře-
bitele, tak soutěžitelů usilujících o přízeň zákazníků.

Mgr. Ondřej Kolomazník, advokát

Zahrádkáři – včera, dnes a hlavně zítra

V sobotu 2. 3. se náš Dům zahrádkářů zahalil do atmosféry devátého ročníku Koštu slivo-
vice. Radost nám udělala nejen hojná účast návštěvníků, ale i skvělá kolekce vzorků oblíbeného 
nápoje. Chceme poděkovat všem, kteří se s námi přišli podělit o tuto událost, a zejména těm, co 
neváhali poskytnout své vzorky pálenek.

Na prvním místě se umístil pan Josef Jurák, na druhém místě pan Ivo Briskorin a třetí místo obsadil pan Radek Binar.
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Volby do Evropského parlamentu 2024

A co bude následující rok? Desátý ročník, který se chystáme řádně oslavit. Nejen rozšířením 
kategorií koštu, zejména o kategorii likérů, ale i lákavými odměnami pro naše šampiony. Slibu-
jeme, že to bude oslava plná překvapení a vynikajících chuťových zážitků. V dalších činnostech 
pokračujeme i přes nepřízeň úrody v posledních letech - pálíme, moštujeme a vaříme povidla. 
Snahou je neustále vylepšovat vybavení těchto zařízení, ale také sálu a kuchyně s přípravnou, 
které jsou k dispozici k pronajmutí. Nadále také zdokonalujeme prostory Domu zahrádkářů, 
příkladem je čerstvě realizovaný vstup do moštárny, spojený s novou výsadbou před budovou. I 
letos máme před sebou několik dalších úkolů.

Za deset let vedení organizace paní Maškovou se udělala spousta práce, upřímně Janě i čle-
nům výboru děkuji. A do budoucna? Stávající činnosti budou samozřejmě pokračovat, nadále 
budeme zpracovávat ovoce a pečovat o Dům zahrádkářů. Nicméně máme vizi rozšířit naše 
aktivity směrem k informacím o pěstování a sadařství a zároveň přiblížit případné budoucí akce 
těmto tématům. Správně ostříhaný stromek, ideálně založený kompost, bezchybně zaštípnutá 
rajčata a další. Bude to vždy rutinní záležitost pro většinu místních?

Pavel Slovenčík, předseda ZO ČZS Březolupy

Volby do Evropského parlamentu se v Březolupech uskuteční v pátek dne 7. června 2024 
od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu dne 8. června 2024 od 8.00 hodin do 14.00 hodin v 
přízemních učebnách Základní školy Březolupy čp. 134.

Rozdělení volebních okrsků:
Volební okrsek č. 1 /voliči s trvalým pobytem ve východní části katastru obce Březolupy/
Volební okrsek č. 2 /voliči s trvalým pobytem v západní části katastru obce Březolupy/
Dále zde mohou hlasovat voliči s voličským průkazem a voliči ze států EU
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost platným občanským průka-

zem nebo cestovním pasem České republiky. Občan jiného členského státu EU tak učiní například 
průkazem o povolení k trvalému pobytu, cestovním pasem nebo občanským průkazem.

Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem konání voleb do Evropského 
parlamentu hlasovací lístky. Ve dnech voleb do Evropského parlamentu volič může obdržet hlaso-
vací lístky i ve volební místnosti. 

Přenosnou urnu lze objednat na Obecním úřadě Březolupy, tel. 572 580 116 a v den voleb u 
okrskové volební komise v místě konání voleb, a to i telefonicky 572 580 138.

Zapisovatelkami okrskových volebních místností /OVK/ jsou jmenovány:
- Zapisovatelka OVK č. 1: Lucie Postavová, Dis
- Zapisovatelka OVK č. 2: Veronika Hubáčková
Minimální počet členů OVK č. 1 byl stanoven na 6 členů (včetně zapisovatelky), OVK č. 2 byl 

stanoven na 6 členů (včetně zapisovatelky).
Voličské průkazy
Obecní úřad voličský průkaz vydá nejdříve 15 dnů přede dnem voleb, tj. 23. 5. 2024, předá 

osobně voliči nebo osobě, která se prokáže plnou mocí s ověřeným podpisem voliče žádajícího o 
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Fototoulání obcí

Mikulášská besídka, 3.12.2023

vydání voličského průkazu, anebo jej voliči zašle na jím uvedenou adresu na území ČR do vlastních 
rukou nebo doručuje-li do zahraničí, zašle jej voliči na jím uvedenou adresu.

Na voličský průkaz je možné hlasovat v jakémkoli volebním okrsku na území České republiky,
popř. zvláštním stálém volebním okrsku v zahraničí. Voličský průkaz bude na základě žádosti 

vydán voliči, který nebude moci nebo nehodlá volit ve volebním okrsku, v jehož stálém seznamu je 
zapsán.

Volič může požádat o vydání voličského průkazu ode dne vyhlášení voleb, a to buď osobně
v místě, kde je veden ve stálém seznamu, až do okamžiku uzavření stálého seznamu (do
05. 6. 2024 do 16:00 hod.), nebo písemným podáním. Toto podání musí být doručeno v listinné
podobě opatřené úředně ověřeným podpisem voliče nebo v elektronické podobě zaslané pro-

střednictvím datové schránky voliče a doručené nejpozději 7 dnů přede dnem voleb, tj. do 31. 5. 2024.

Žádost lze podat:
- v listinné podobě opatřené úředně ověřeným podpisem voliče
- v elektronické podobě podepsané uznávaným elektronickým podpisem,
- v elektronické podobě zaslané prostřednictvím datové schránky;
Při ztrátě nebo odcizení voličského průkazu nelze vydat duplikát!
Případné další dotazy týkající se voleb v obci Březolupy vám rádi sdělíme:
Obecní úřad Březolupy, čp. 90, 687 13, 572 580 116, obec@brezolupy.cz, matrika@brezolupy.cz.
Podrobné informace k hlasování a volbám do Evropského parlamentu naleznete na webu obce 

www.brezolupy.cz, kde budou informace průběžně doplňovány, nebo přímo na webu ministerstva 
vnitra ČR www.mvcr.cz (druhy voleb- volby do Evropského parlamentu)



BREZOLUPSKÝ zpravodaj 43

Vánoční jarmark – prodejní část za halou, 9.12.2023

Vánoční jarmark – kulturní program v hale, 9.12.2023
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Vystoupení Botíku na jarmarku, 9.12.2023

Rozsvěcování vánočního stromu, 17.12.2023
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Pochod na hrad Šarov s přednáškou, 30.12.2023

Novoroční koncert, 7.1.2024
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Dětský karneval s Březovou třískou, 13.1.2024

Přírodní kluziště na rybníku
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- Ředitelství Základní školy Březolupy oznamuje, že zápis do 1. ročníku ZŠ pro školní 
rok 2024/2025 se týká dětí narozených od 1. 9. 2017 až do 31. 8. 2018 se koná dne 4. 
dubna 2024 od 13.00 hodin do 17.00 hodin ve třídách 1. a 3.třídě ZŠ umístěných 
v budově Mateřské školy Březolupy 503. Zápis se týká také dětí, které měly pro škol-
ní rok 2023 /2024 povolen odklad školní docházky.  

- Kladení věnců k  památníkům obětem I. a  II. světové války u  kostela se  uskuteční 
v úterý 30. 4. 2024 v 17:00 hod. 

- Svoz tříděného odpadu od vašich RD bude MIMOŘÁDNĚ ve čtvrtek 28.3.2024.

- Vývoz komunálního odpadu bude v pátek 29. 3. 2024, 5. 7. 2024 i když je státní svá-
tek. 

- AKCE JARNÍ ÚKLID ve sběrném dvoře od pondělí 25. března do pátku 29. března 
2024. Otevřeno vždy od 15:00 – 17:00. 

-  Po přechodu na letní čas (od 30. 3. 2024) je sběrný dvůr otevřen i každou středu 
v čase 15.00 – 17.30 hodin, a dále po předchozí domluvě s obsluhou sběrného dvora 
a za příznivého počasí v čase 17.30 – 18.00 hod můžete využít skládku a komposto-
viště. Z důvodu výstavby nového odpadového centra bude provoz omezen.

- Svozy tříděného odpadu od  vašich RD (plast + papír) se  uskuteční ve  2. čtvrtletí 
roku 2024 v těchto termínech: 26.4., 24.05., 21.06.
Jeden pytel plastů optimálně 2,5 - 4,5 kg a pytel či svazek papíru optimálně 5-10 kg.
Pokud máte více papíru, raději jej svažte do menších (5-10kg) balíků.  Nezapomeň-
te označit pytle či svazky čárovým kódem (případně i označte fixem číslo popisné). 
Pokud vám čárové kódy již docházejí, a nemáte možnost si je vytisknout z www.mo-
jeodpadky.cz po přihlášení do svého účtu, můžete o  tisk kódů zažádat na OÚ nebo 
ve sběrném dvoře.

- POZOR! Sběrný dvůr bude v sobotu 18. 05. 2024 uzavřen. Otevřen bude v pátek 17. 
05. 2024 v čase 15.00 – 17.30 hodin dále po předchozí domluvě s obsluhou sběrné-
ho dvora a za příznivého počasí, v čase 17.30 – 18.00 hod. můžete využít skládku 
a kompostoviště.

- Technické služby Zlínsko zajišťující vývoz popelnic, přestanou od 1. 7. 2024 vyvážet 
plechové popelnice. Upozorňujeme občany, aby si dále nepořizovali nové plechové 
popelnice (110 l), ale v případě potřeby si pořídili popelnici plastovou s kolečkama 

Možná nevíte
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(120 l), ve sběrném dvoře nabízíme plastové popelnice za 599 Kč/ks. Plastovou po-
pelnici si můžou také občané vyzvednout ve sběrném dvoře jako poděkování za zimní 
údržbu chodníků do 30. 4. 2024 (závazek zimní údržby na dva roky). Případnou vý-
měnu popelnice je nutné ohlásit na OÚ Březolupy, aby nádoba dostala nový kód 
a čip. Pro ty z vás, kteří mají pořízenu plechovou popelnici nově, připravujeme mož-
nost jejich odkoupení obcí za  zbytkovou cenu, případně výměnu za  plastovou dle 
stáří plechové popelnice bez či s doplatkem. Průměrná životnost plechové popelnice 
se udává 7 let. Plechovou nádobu si můžete i ponechat pro interní využití ovšem k vý-
vozu již ji nebude možno přistavit.

- Ve SBĚRNÉM DVOŘE bude do 30. 04. 2024 připraveno poděkování za zimní údrž-
bu chodníků – na výběr je tradičně: set koště + lopata (plastová nebo hliníková), sud 
na posyp nebo popelnice 120 l.

- Poplatek za odpady na rok 2024 – poplatek je možné zaplatit v hotovosti v pokladně 
Obecního úřadu Březolupy (dle otevírací doby OÚ) nebo převodem na účet obce č. 
1543047379/0800 (variabilní symbol je čp. vašeho RD). Splatnost poplatku je do 1. 
7. 2024. Preferujte platbu PŘEVODEM. Děkujeme.

- Poplatek za psa na rok 2024 je možné zaplatit v hotovosti v pokladně Obecního úřadu 
Březolupy (dle otevírací doby OÚ) nebo převodem na účet obce č. 1543047379/0800 
(variabilní symbol je čp. vašeho RD). Splatnost poplatku je do 15. 10. 2024. Preferujte 
platbu PŘEVODEM. Děkujeme.

- Obec Březolupy nabízí k pronájmu urnové buňky v rámci kolumbária č. 1 na místním 
hřbitově Březolupy. Urnová stěna má v pěti řadách celkem 20 urnových míst o rozmě-
rech 60x40 cm. Jedna buňka je určena k uložení až tří uren. Více informací na www.
brezolupy.cz/kolumbarium, 572 580 116, obec@brezolupy.cz. 

- Záznam rozhlasového hlášení v obci Březolupy je možno poslechnout na  telefon-
ním čísle 776 343 285.

- Na stránkách www.brezolupy.cz je možnost zdarma inzerovat prodej, pronájem, kul-
turní akce atd. Pokud se nechcete registrovat, můžete využít i rychlou možnost vlože-
ní své informace/inzerce formou diskusního příspěvku.

- V  rámci projektu MiniDešťovka2021 můžete stále objednávat jednou použitý IBC 
kontejner 1m3 na zachytávání dešťové vody za 1 500 Kč včetně dopravy do Březolup 
(po odečtení dotací obce ve výši 1 000 Kč) + případné vystrojení za nákupní ceny. Více 
informací uvedeno na úřední desce a na webu obce, případně 572 580 116 či matrika@
brezolupy.cz, úřednice OÚ paní Veronika Hubáčková.
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- Obecní úřad Březolupy nabízí občanům bezplatně k zapůjčení zdravotnické pomůc-
ky. Občané, kteří mají doma podobné zdravotnické pomůcky (francouzské hole, vo-
zíky apod.), které již nemají doma uplatnění a chtěli by je dát k dispozici k dalšímu 
používání, ať kontaktují Obecní úřad Březolupy tel. 572 580 116, obec@brezolupy.cz.

- Stále je k  prodeji KRONIKA OBCE BŘEZOLUPY do  roku 1918 autorů R. Stiglera 
a M. Kopala. K zakoupení je na obecním úřadě za cenu 225 Kč.

- Tenisový kurt je možné i nadále bezplatně rezervovat přes webové stránky obce www.
brezolupy.cz/rezervace kurtu

- S účinností od 07.02.2024 byly aktualizovány obecní dotace a to na rekonstrukci, vý-
stavbu RD. Více informací na www.brezolupy.cz/dotace pro spolky a občany. 

- Březolupská pouť se v letošním roce uskuteční v neděli 18. 8. 2024.

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje je v úterý 25. 6. 2024.
Vaše příspěvky posílejte nejlépe v elektronické podobě (formát doc, rtf, txt, jpg, pdf…) na adresu: zpravodaj@brezolupy.cz
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